

LES CONFÉRENCES

GLASMACHER

LECTURES

ECUMENICAL CHALLENGES TO A RECOGNITION OF ONE BAPTISM

Susan K. Wood

Thursday, September 27th, 2007
7:30 p.m.
Amphitheatre 1124
Guigues Hall
Saint Paul University

**NO CONFERENCE FEES
PARKING IS FREE AFTER 4 P.M.**

**USP UNIVERSITÉ SAINT-PAUL
SAINT PAUL UNIVERSITY**

223 Main, Ottawa ON K1S 1C4

GLASMACHER

Lecture Series, presenting special guest lecturers and topics of great importance, in honour of Professor Henry Herbert Glasmacher (1846-1897).

Thursday, September 27th, 2007 • 7:30 p.m.
Amphitheatre 1124 / Guigues Hall
Saint Paul University

ECUMENICAL CHALLENGES TO A RECOGNITION OF ONE BAPTISM

Susan K. Wood



Photo: Greg Becker

In a very real sense, the whole ecumenical movement rests on a mutual recognition of baptism among Christian churches in the conviction of Ephesians 4:4: "There is one body and one Spirit, just as you were called to the one hope of your calling, one Lord, one faith, one baptism, one God and Father of all, who is above all and through all and in all." If there is any unity among Christians, any hope of mending the divisions that rend the ecclesial body of Christ, that unity and that hope must be grounded in the one baptism in Christ and his Spirit. When Christians claim a unity based on a common baptism, this raises the question: just what is "common" in this common baptism? This lecture explores the commonalities and differences in the practice and doctrine of baptism in various Christian traditions.

CONFERENCE WILL BE BILINGUAL.

Susan K. Wood, SCL, a Sister of Charity of Leavenworth, Kansas and professor of theology at Marquette University, received her doctorate in systematic theology from Marquette University.

Very active in ecumenical work, she serves on the U.S. Lutheran-Roman Catholic dialogue, the U. S. Roman Catholic-Orthodox Theological Consultation, and the conversation between the Roman Catholic Church and the Baptist World Alliance. Most of her writing explores the connections between ecclesiology and sacramental theology. In addition to numerous articles, she has published *Spiritual Exegesis and the Church in the Theology of Henri de Lubac* (Eerdmans, 1998) and *Sacramental Orders* (The Liturgical Press, 2000) and is the editor of *Ordering the Baptismal Priesthood* (The Liturgical Press, 2003). Her present project is an ecumenical study of baptism.



We are continuously revising our mailing list for the Glasmacher Lectures, and would appreciate your collaboration. Please indicate how you wish to receive our publicity:

- by e-mail [] • by mail []

Name: _____ Surname: _____
Address: _____
City: _____ Province: _____
Postal Code: _____
E-mail: _____



You may also send your response by e-mail to:
glasmacher@ustpaul.ca
or mail to the University address:
Saint Paul University, 223 Main Street, Ottawa ON K1S 1C4

INFORMATION

Lucette Viata Ouellette
Research Services
Telephone: 613-236-1393 ext. 2306
louellette@ustpaul.ca
www.ustpaul.ca

LES CONFÉRENCES

GLASMACHER

LECTURES

LES DÉFIS ŒCUMÉNIQUES LIÉS À LA RECONNAISSANCE D'UN SEUL BAPTÊME

Susan K. Wood

Le jeudi 27 septembre 2007
19h30
Amphithéâtre 1124
Pavillon Guigues
Université Saint-Paul

ENTRÉE LIBRE
STATIONNEMENT GRATUIT APRÈS 16H

USP UNIVERSITÉ SAINT-PAUL
SAINT PAUL UNIVERSITY

223 Main, Ottawa ON K1S 1C4

GLASMACHER

Une série de conférences de haut niveau, des conférenciers et conférencières de marque, en l'honneur du professeur Henry Herbert Glasmacher (1846-1897).

Le jeudi 27 septembre 2007 à 19h30
Amphithéâtre 1124 / Pavillon Guigues
Université Saint-Paul

LES DÉFIS ŒCUMÉNIQUES LIÉS À LA RECONNAISSANCE D'UN SEUL BAPTÊME



Photo : Greg Becker

Susan K. Wood

Le mouvement œcuménique repose véritablement sur une reconnaissance mutuelle du baptême au sein des Églises chrétiennes conformément à la conviction exprimée dans Éphésiens 4:4 : « Il y a un seul corps et un seul Esprit, comme aussi vous avez été appelés à une seule espérance

par votre vocation; il y a un seul Seigneur, une seule foi, un seul baptême, un seul Dieu et Père de tous, qui est au-dessus de tous, et parmi tous, et en tous ». S'il existe une unité entre les chrétiens, un espoir de mettre un terme aux divisions qui déchirent le corps ecclésial du Christ, cette unité et cet espoir doivent avoir pour fondation un seul baptême dans le Christ et son Esprit. Quand les chrétiens clament une unité basée sur un baptême commun cela soulève la question: qu'est-ce qui est « commun » dans ce même baptême? La présente conférence explore les points de convergence et de divergence dans la pratique et la doctrine du baptême selon diverses traditions chrétiennes.

N.B. : LA CONFÉRENCE SERA BILINGUE.

Susan K. Wood, SCL, religieuse des Sœurs de la Charité de Leavenworth (Kansas), est professeure de théologie à Marquette University d'où elle a obtenu son doctorat en théologie systématique.

Très active dans le travail œcuménique, elle participe au dialogue américain Luthérien-Catholique romain, à la Consultation théologique catholique romaine-orthodoxe et à la conversation entre l'Église catholique romaine et l'Alliance mondiale baptiste. La majeure partie de ses écrits explorent les liens entre l'ecclésiologie et la théologie sacramentelle. En plus de ses nombreux articles, elle a publié *Spiritual Exegesis and the Church in the Theology of Henri de Lubac* (Eerdmans, 1998) et *Sacramental Orders* (The Liturgical Press, 2000) et est l'éditrice de *Ordering the Baptismal Priesthood* (The Liturgical Press, 2003). Son projet en cours est une étude œcuménique du baptême.



Nous révisons notre liste d'envois régulièrement. Prière de nous indiquer comment vous désirez recevoir notre publicité :

• par courriel [] • par la poste []

Nom : _____ Prénom : _____

Adresse : _____

Ville : _____ Province : _____

Code postal : _____

Courriel : _____



Veuillez diriger vos réponses par courriel à l'adresse :

glasmacher@ustpaul.ca

ou à l'adresse postale de l'université :

Université Saint-Paul, 223, rue Main, Ottawa ON K1S 1C4

RENSEIGNEMENTS

Lucette Viata Ouellette
Service de la recherche
Téléphone : 613-236-1393 poste 2306
louellette@ustpaul.ca
www.ustpaul.ca